
tam nyní bude muset nastoupit pracovník ministerstva vnitra  
a obec spravovat do doby, než proběhnou volby náhradní a bude 
zvoleno nové zastupitelstvo.  
 
 Z dění v obci bych chtěl vyzdvihnout dokončování 
stavebních prací při instalaci septiků na  Hynkově. Zbývá 
napojit několik posledních domů a v průběhu jara příštího 
roku, po vydání stavebního povolení, pak dojde ještě  
k napojení 10 rodinných domů na okraji této části obce. 
Správná funkce septiků je velmi důležitá pro kvalitní dočištění 
splaškových vod v biologických rybnících. Po roce provozování 
biologických dočišťovacích rybníků už známe náklad na jejich 
fungování, kterým je spotřebovaná elektrická energie na provoz 
čerpadel a provzdušňovacího zařízení. Za rok provozu činí 
náklady za spotřebovanou energii 31.000 korun. Do prosince 
loňského roku platila obec nižší cenu za elektřinu, takže vztaženo 
na dnešní ceny jsou roční náklady asi 50.000 Kč. Pokud by 
obec nechala postavit klasickou, mechanicko-biologickou 
čistírnu, jak někteří zastupitelé v minulosti chtěli, byly by 
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Vážení spoluobčané,

jedno volební období skončilo a druhé právě začíná. Zastupitelé 
se v minulém volebním období sešli celkem 26 krát a i když 
byli zvoleni za různé strany či sdružení, dokázali v podstatných 
věcech najít společnou řeč.  
 Chtěl bych touto cestou poděkovat všem zastupitelům, kteří 
reprezentovali obyvatele obou částí naší obce během uplynulých 
4 let a přijali spoustu moudrých a uvážlivých rozhodnutí, jež 
vedla k dalšímu rozvoji naší obce. 
 Letošní komunální volby byly v porovnání s těmi, co 
proběhly v minulosti, jiné v tom, že ve volebních obálkách voliči 
nalezli pouze jeden hlasovací lísek. To se od devadesátých let 
minulého století v naší obci nestalo. I tak se do volební místnosti 
dostavilo skoro 36 % oprávněných voličů. Všem, kteří takto 
vyjádřili svůj názor na dosavadní dění v naší obci, bych chtěl 
moc poděkovat. 
 Naše obec však nebyla v této věci výjimkou. Stejná situace 
nastala ve čtvrtině obcí v republice. Dokonce v několika 
desítkách obcí nebyla sestavena ani jediná kandidátka. Proto 
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spolužáků medaile „Už jsem prvňáček“. Když společně 
přestřihli žlutou pásku, za doprovodu rodičů poprvé vstoupili do 
školy. Na schodech už  netrpělivě čekali všichni spolužáci, kteří 
je společně s písní a potleskem doprovodili až do třídy. Třída s 
výzdobou ,,Superhrdinů“ se jim velmi zalíbila a hned si s radostí 
sedli do lavic.
 Prvňáčci se už nemohli učení dočkat, avšak výuku zahájili 
až po prvním společném výletě do Sluňákova. Dnes už přečtou 
pět prvních písmen a umí složit nejkrásnější slovo MÁMA.
 Je to třída snaživých a aktivních žáků, kteří dokáží 
spolupracovat a podat si pomocnou ruku.  

Mgr. Eva Zvěřová

Vybíjená v Nákle
 „Byl pátek a my jsme se vydali do Nákla si zahrát vybíjenou. 
Šli jsme a šli, až jsme nakonec došli. Po příchodu následovala 
rozcvička - skákali jsme panáka, protahovali se od hlavy až k 
patě. První hry jsme se všichni docela báli, takže to bylo těžké. 
Vybíjeli nás, jako by padala jablka. Došlo i na kapitána, takže 
nejsilnější jablko spadlo. My jsme se však nedali! První hra nás 
inspirovala k tomu, abychom ten turnaj vyhráli. Změnili jsme 
kapitána, začali vymýšlet strategii. Hráli jsme z plných sil. 
Nejlepší bylo, jak jsme vyhráli druhou hru. Všichni nám fandili.“
 „Šli jsem si zahrát vybíjenou do Nákla. Nebyla to obyčejná 
vybíjená, byla to vybíjená na kapitány. Nebylo to jednoduché, 
soupeři byli vysocí. Já proti nim byla mravenec. V týmu jsem 
měla své kamarádky. Paní učitelka nám říkala „lvice“. Začali 
jsme si více věřit, nakonec jsme vyhráli.“
 „Šestnáctého září byl den, kdy jsme šli do Nákla hrát 
vybíjenou. Věděli jsme, že to prohrajeme. Když jsme tam přišli 
a viděli soupeře, pocit bezmoci se zvětšil. Přišla hra - to nás 
rozbili. Začátek druhé hry - zrodil se nový nápad (plán), který 
jsme načmárali na hřiště (umělou trávu posypanou pískem)… 
a VYHRÁLI JSME! Nový plán zajistil, že soupeři padali jako 
švestky. Čtvrťáci nám fandili, byli jsme šťastní. Náklo zase 
smutné.“

žáci 5. ročníku

Dopravní výchova
 „Byli jsme na dopravní výchově, bylo to tam super. Řídili 
jsme se podle semaforu, když ho pán vypnul, tak jsme se řídili 
policistou, co stojí uprostřed a ukazuje různé směry. A když tam 
policie nebyla, tak jsme se řídili podle značek. Byli jsme tam 
sami, ale potom přijela jiná škola. Potom jsme šli pro kola, co 
nám dal pán. Tak jsme si tam jezdili. Poté přišla druhá škola. 
Tak jsem si myslela, že to bude v pohodě, ale to jsem se mýlila. 
Když z té druhé školy někdo byl za tebou, tak na tebe křičel: „Co 
děláš, jedeš pomalu, jeď rychle!“ Tak tam na nás křičeli. No nic, 
tak se mějte.“
 „Byl den 22.9., kdy jsme jeli do Olomouce na dopravní 
hřiště. Tam jsme se učili dopravní značky, dávat přednost zprava 
a ukazovat, když se odbočuje. Kdo zvládl test, dostal průkazku 
mladého cyklisty. Odevzdali jsme kola, šli jsme na autobus a jeli 
zpátky do školy.“
 „Jeli jsme na dopravní hřiště do Olomouce. První hodinu 
jsme si všechno vysvětlovali, a pak jsme jezdili. Jezdili jsme asi 
1-2 hodiny. Moc mě to bavilo. Naučili jsme se dopravní značky 
- hlavní, vedlejší atd. O týden později jsme jeli zase - všichni 
společně. Dělali jsme test, který dopadl dobře. Všichni jsme to 
dokázali a byli jsme moc šťastní. Dostali jsme kartičku mladého 
cyklisty. Ve škole nás všichni pochválili.“ 

žáci 4. ročníku

Co se dělo ve škole a školce

Zahájení školního roku
 1. září jsme ve škole přivítali 13 nových žáků – prvňáčků. 
Svůj první školní den zahájili před školou, kde je přivítala paní 
ředitelka, pan starosta, paní učitelky a všichni starší spolužáci.
 Pro vzpomínku na svůj první školní den, dostali od starších 

náklady 10 x vyšší  a ty by pak obec musela rozpočítat do 
stočného, které za tuto službu vybírá od občanů. I tak se 
budeme muset koncem roku podívat na celkové náklady spojené 
s budováním a provozem kanalizačních systémů v obou částech 
obce a projednat výši stočného pro další kalendářní rok na 
zastupitelstvu.   

 Potěšující zprávu jsme obdrželi od společnosti 
SWIETELSKY. Jak jistě dobře víte, tato společnost 
rekonstruovala průtah obcí od bývalé sladovny, až po vjezd do 
areálu zemědělského družstva. Této stavbě byla udělena za rok 
2021 cena veřejnosti v soutěži Dálniční a silniční stavby do 50 
mil Kč.
 Mnoho z nás už zapomnělo, v jakém stavu tato komunikace 
byla. Dodnes také někteří polemizují nad tím, proč je povrch 
komunikace v délce 600 m ze žulových kostek  a zbytek, tedy asi 
400 m z asfaltu. Mělo to svoje důvody a teprve čas ukáže, který 
povrch je z hlediska údržnosti a kvality vhodnější. Podstatné je, 
že se prozatím nepodařilo omezit průjezd těžké dopravy, i když 
pro dosažení tohoto cíle už bylo mnoho vykonáno. 
 V minulých letech obec vyvolala provedení částečné 
pozemkové úpravy za účelem vyčlenění pozemku pro 
postavení nové obslužné komunikace k zásobování stře- 
diska družstva a také pro zkrácení cesty na Hynkov. Dále 
iniciovala vyhotovení projektové dokumentace na tuto novou 
cestu a rovněž vyvolala jednání se Správou železniční dopravní 
cesty za účelem zpracování projektové dokumentace na nový, 
zabezpečený železniční přejezd. Obě projektové dokumentace 
jsou již dokončeny a následně budou předány na stavební úřad 
k vydání stavebního povolení. Vzhledem k současné složité 
energetické a geopolitické situaci však není zcela jasné,  kdy 
budou moci pozemkový úřad a drážní úřad vyčlenit potřebné 
množství finančních prostředků na obě stavby,  jejichž realizace 
musí být koordinována. Vedení obce bude  v této záležitosti 
vynakládat veškeré možné úsilí k tomu, aby došlo k brzké 
realizaci. Zároveň budeme jednat s vedením ZD Unčovice 
o omezení dopravy po této komunikaci, neboť si dobře 
uvědomujeme, že těžká doprava velmi narušuje kvalitu bydlení  
v této části obce. Občany pak žádáme o trpělivost, neboť dojed- 
nat všechny výše popsané záležitosti si vyžádá určitý čas. 

 Závěrem přijměte pozvání na další ročník 
Předvánočních Příkaz, které se skuteční dne 26. 11. 
2022 před Záloženským domem, v jeho útrobách a také  
v Hanáckém muzeu v přírodě. Naše spolky pro nás všech- 
ny určitě připraví spoustu lahodných dobrot, na jarmarku 
si můžeme nakoupit zajímavé výrobky a hlavně budeme 
mít možnost se na počátku adventu potkat, nespěchat  
a popovídat o věcech, na které mnohdy nezbývá čas.
  

Jarek Sívek
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Oslavy lesa na Floře
 V pátek jsme jeli vlakem na Floru a bylo to tam obrovské. 
Plnili jsme úkoly ve stáncích a byli tam pávi! Lezl jsem na obr 
strom, který měl dole velké kmeny. Na pití jsme dostali horký 
čaj a já jsem řekl áááh! Spálil jsem si jazyk a rychle jsem běžel 
ke studené vodě. Začal hlásit rozhlas, vzali jsme si sešity a šli 
jsme na vlak, který nás odvezl do Příkaz.

David Studený
 V pátek 30. 9. jsme šli se školou na výlet na Floru. Skládali 
jsme tam puzzle a řezali dřevo. Trochu poprchávalo. Moc se mi 
tam líbilo. Těším se, až tam zase pojedeme.

Marie Mrázová
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Září a říjen ve školce
 Začátek nového školního roku byl plný překvapení  
a očekávání pro pedagogy i pro děti, které poprvé přišly do naší 
mateřské školy. A že jich bylo. Do naší školky přišlo mnoho 
nových kamarádů, jak do třídy pro nejmenší děti – Želvičky, 
tak do třídy, kde jsou starší děti a předškoláci - Sovičky. Září 
probíhalo v duchu socializace. Mohu říci, že děti jsou úžasné 
a velmi adaptabilní. Snadno se skamarádily s ostatními dětmi. 
V měsíci září proběhl v mateřské škole projektový den na téma 
Dravci, na který jsme pozvali také naše větší kamarády ze 
základní školy. Společně jsme zhlédli ukázku dravců a poté si 
o nich povídali. Bylo to velmi zajímavé a poučné. Děti mohly 
vidět dravce při letu, krmení, mohly se o nich dozvědět něco 
nového, ale i zajímavého. Celý program probíhal na zahrádce 
mateřské školy. Další zajímavostí a zároveň zpestřením bylo 
již vánoční focení, na které se děti těšily a vypadaly kouzelně. 
Věřím, že budeme nadále pokračovat s úsměvem, tak jako nyní.

Za tým mateřské školy Bc. Monika Mikulková

Výsledky voleb do Zastupitelstva obce Příkazy konaných ve dnech  23.9. – 24.9.2022

Jména a příjmení zvolených členů zastupitelstva

Volební strana – Sdružení nezávislých kandidátů PRO PŘÍKAZY a HYNKOV

celkem Příkazy Hynkov

Počet osob zapsaných v seznamu voličů 1047 794 253

Počet voličů, kterým byly vydány úřed. obálky 374 266 108

Volební účast 35,72 % 33,50 % 42,69 %

Poř. č. Jméno a příjmení Počet hlasů
celkem

Počet hlasů
Příkazy

Počet hlasů
Hynkov

1. Ing. Jaroslav Sívek 251 196 55

2. Josef Škrabal 268 201 67

3. Václav Konopka 248 177 71

4. Radek Chybík 213 169 44

5. Mgr. Jaromír Vachutka, Ph.D. 238 175 63

6. Mgr. Eva Směšná 222 180 42

7. Ing. Libor Tandler 206 166 40

8. Mgr. Eva Gabrielová, Ph.D. 215 174 41

9. Karel Johannes 215 171 44

10. Jiří Vaca, st. 222 174 48

11. Jiří Vaca, ml. 246 189 57

12. Ivo Štancl 242 167 75

13. Václav Lakomý 221 174 47

14. Kateřina Běhalová Richterová 232 163 69

15. Ing. Miroslav Dostál 226 183 43

 V pátek 30. 9. jsme jeli se školou vlakem na Floru. Plnili 
jsme různé úkoly a za ně jsme dostávali razítka. Řezali jsme 
dřevo, skládali puzzle a lezli po stromech. Moc se mi tam líbilo.

Alžběta Vachutková

V pátek jsme jeli na Floru. Sbírali jsme razítka. Plnili jsme 
úkoly. Nasbírali jsme 8 razítek. Za odměnu jsme dostali sešity.

Valentýna Hřivnová
žáci 3. Ročníku

Školní drakiáda
 Ve středu 12. října se na hřišti slétlo téměř 50 draků 
všech tvarů, barev a velikostí. Sluníčko hřálo, vítr foukal, 
a tak se většině draků dařilo vysoko vzlétnout. První letěly 
se svými dráčky děti z mateřské školky. Potom soutěžili 
školáci. Několikrát přelétli hřiště, některým drakům se 
ale únavou materiálu let nedařil. Naštěstí asistovali paní 
učitelky a rodiče, kteří pomáhali opravovat a zachraňovat 
draky. Odměnu dostali všichni majitelé dráčků a vítězové  
i diplom za nejvyšší a nejdelší let. Drakiádu si všechny děti moc 
užily.

Mgr. Eva Zvěřová
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HANÁCKÉ MUZEUM V PŘÍRODĚ 
ANEB STŘÍPKY Z POSLEDNÍCH 

MĚSÍCŮ ROKU 2022

Nový mlat ve Vacově stodole

 Od září probíhají opravy mlatu ve Vacově stodole. Ve 
špaletové stodole, postavené v roce 1987 na místě stodoly 
původní, mlat již nebyl kvalitní a v prostoru se neúměrně 
prášilo. Tým pod vedením odborníka na lidovou architekturu 
Jiřího Pokorného postupně odebral ze země 10 až 15 centimetrů 
navážky, kterou nahradil asi padesáti tuny sprašové cihlářské 
hlíny. Ta byla smíchaná ve speciální míchačce s vodou a pískem a 
výsledná směs se rozvážela nejen na samotný mlat, ale i do obou 
přístodůlků. Následně pracovníci celou plochu (zhruba 240 m2) 
opakovaně – většinou ručně – pěchy upěchovali a finální stěrkou 
vyplní případně vzniklé spáry. Výsledkem několikatýdenní 
fyzicky náročné práce bude pevná hliněná podlaha, podobná té, 
jakou dělávali v minulosti naši předci. A co to vlastně mlat je? 
V dřívějších dobách sloužil především pro ruční výmlat obilí, 
později se na něm uskladňovaly např. cennější zemědělské stroje. 
V průběhu jara 2023 se do stodoly začnou postupně přesunovat 
sbírkové předměty větších rozměrů a stodola bude sloužit jako 
provizorní depozitář.

Sbírka muzea se rozšiřuje

 V současnosti probíhají nejen stavební práce, ale rozrůstá 
se i sbírka Hanáckého muzea v přírodě, která byla v prosinci 
minulého roku zapsána do Centrální evidence sbírek (CES) 
Ministerstva kultury ČR a v současné době obsahuje přes 
300 evidovaných položek převážně národopisné povahy. Již 
v polovině listopadu – po schválení poradním sborem pro 
sbírkotvornou činnost – se sbírka rozšíří o dalších více než sto 
předmětů. Většina z nich se do nové sbírky dostane převodem 
ze starých sběrů muzea, menší část i darem nebo koupí. Mezi 
zajímavé akvizice sbírky bude jistě patřit hasičská stříkačka ze 
Slavětína z roku 1892, která byla dříve v majetku místního sboru 
dobrovolných hasičů nebo katolický kancionál z roku 1822, 
který vlastnila Barbora Maulerová, rozená Korhoňová z Příkaz 
čp. 81 a o sto let později, v období první republiky, byla kniha 
majetkem rolníka Josefa Kašlíka z Příkaz čp. 48. 

Hanácké Vánoce

 Na začátku adventního období, v sobotu 26. listopadu, 
bude v obytné části a na dvoře Kameníčkova gruntu probíhat 
poslední letošní akce – Hanácké Vánoce. Po dvouleté přestávce 
vynucené světovou pandemií COVID-19 bude pro návštěvníky 
opět připraven speciální adventní a vánoční program, zaměřený 
na každodenní život na hanáckém statku na přelomu 19.  
a 20. století. Vhodně tak jistě doplní neméně tradiční akci obce  
a místních spolků s názvem „Předvánoční Příkazy“. Děti i dospělí 
se v muzeu mohou mj. těšit na pečení a zdobení vánočních 
perníčků, ukázky adventních a vánoční zvyků, povídání o životě 

Výpis Usnesení
z 1. (ustavujícího) zasedání Zastupitelstva 

obce Příkazy konaného dne 20.10.2022

Zastupitelstvo obce Příkazy přijalo toto usnesení:

1 / 1 Zastupitelstvo obce Příkazy určuje ověřovatele zápisu: 
Václav Konopka a Jiří Vaca, ml., členy návrhové komise: Ing. 
Libor Tandler a Karel Johannes a zapisovatele Evu Hrubou.
Hlasování: PRO  15 PROTI   0 ZDRŽEL SE   0

2 /1 Zastupitelstvo obce Příkazy schvaluje navržený program 
ustavujícího zasedání.
Hlasování: PRO  15 PROTI   0 ZDRŽEL SE   0

3/1 Zastupitelstvo obce Příkazy schvaluje zvolení jednoho 
místostarosty
Hlasování: PRO  15 PROTI   0 ZDRŽEL SE   0

4/1 Zastupitelstvo obce Příkazy v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) 
zákona o obcích určuje, že pro výkon funkce starosty obce bude 
člen zastupitelstva uvolněn.
Hlasování: PRO  15 PROTI   0 ZDRŽEL SE   0

5/1 Zastupitelstvo obce Příkazy volí starostu obce:  Ing. Jaroslav 
Sívek.
Hlasování: PRO  15 PROTI   0 ZDRŽEL SE   0

6/1 Zastupitelstvo obce Příkazy volí místostarostu obce: Josef 
Škrabal
Hlasování: PRO  15 PROTI   0 ZDRŽEL SE   0

7/1 Zastupitelstvo obce Příkazy volí člena rady obce:. Václav 
Konopka
Hlasování: PRO  15 PROTI   0 ZDRŽEL SE   0

8/1 Zastupitelstvo obce Příkazy volí člena rady obce: Jiří Vaca, 
ml. 
Hlasování: PRO  15 PROTI   0 ZDRŽEL SE   0

9/1 Zastupitelstvo obce Příkazy volí člena rady obce: Mgr. Eva 
Směšná
Hlasování: PRO  15 PROTI   0 ZDRŽEL SE   0

10/1  Zastupitelstvo obce Příkazy zřídilo finanční a kontrolní 
výbor. Oba výboru budou tříčlenné.
Hlasování: PRO  15 PROTI   0 ZDRŽEL SE   0

11/1 Zastupitelstvo obce Příkazy volí předsedu finančního 
výboru: Ing. Libor Tandler
Hlasování: PRO  15 PROTI   0 ZDRŽEL SE   0

12/1 Zastupitelstvo obce Příkazy volí členy finančního výboru: 
Ing. Eva Gabrielová, Ph.D. a Kateřina Běhalová Richterová
Hlasování: PRO  15 PROTI   0 ZDRŽEL SE   0

13/1 Zastupitelstvo obce Příkazy volí předsedu kontrolního 
výboru: Mgr. Jaromír Vachutka, Ph.D.
Hlasování: PRO PROTI ZDRŽEL SE   

14/1 Zastupitelstvo obce Příkazy volí členy kontrolního výboru: 
Ing. Miroslav Dostál, Radek Chybík 
Hlasování: PRO  15 PROTI   0 ZDRŽEL SE   0

www.prikazy.cz
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i práci na statku v zimním období nebo o tom, co za žádných 
okolností nemohlo chybět v minulosti na štědrovečerním 
stole. Návštěvníci však mohou zhlédnout i vánoční vystoupení 
dětského národopisného souboru Pantla Náklo, které proběhne 
od 14 hodin. Muzeum bude v sobotu 26. listopadu 2022 otevřeno 
od 10 do 16 hodin. Těšíme se na Vaši návštěvu.

Josef Urban, Hanácké muzeum v přírodě

05 splašková kanalizace a SO 07 vodovod. Hodnota daru činí: 
objekt SO 05 splašková kanalizace - 1.725.968,- Kč vč. DPH  
a objekt SO 07 vodovod -  1.245.130,- Kč vč. DPH
l Zastupitelstvo obce Příkazy schválilo poskytnutí finančního 
daru TJ Sokol Příkazy ve výši 30.000,- Kč na zajištění 
autobusové dopravy na družební setkání v Zeissigu a zároveň na 
činnost. 

Josef Škrabal

Zprávy z Rady

 Vážení čtenáři, ve sloupku VÍTE, ŽE Vás chceme 
informovat o zajímavých věcech projednávaných Radou obce, 
která se pravidelně schází každých čtrnáct dní. Vybrali jsme pro 
Vás ty nejzajímavější:

Rada obce schválila:
l pronájem nebytových prostor Příkazy č. 200, budova 
Mateřské školy, pro rehabilitační služby společnosti REHAB- 
KON s.r.o., Olšany u Prostějova, od 1. 9. 2022 na dobu neurčitou, 
za cenu 750,- Kč/m2 
l žádost Zemědělského družstva Unčovice o vyjádření  
k projektové dokumentaci na akci: Příkazy, dostavba střediska 
živočišné výroby - etapa III - změna stavby před jejím do- 
končením
l cenovou nabídku od Montáže inženýrských sítí, spol. s r.o., 
Prostějov na provedení kontroly těsnosti zemní části rozvodů 
plynu OPZ a izolace přechodových míst. Cena za provedení 
měření v MŠ Příkazy 5.953,20 Kč, ZŠ Příkazy 6.183,10 Kč,  
Hasičská zbrojnice 5.953,20 Kč, Kulturní dům Hynkov 6.848,60 
Kč a bytový dům Hynkov č. 59 za cenu 5.922,95 Kč. Ceny jsou 
včetně DPH  
l nabídku Region Moravská cesta na podání společné žádosti 
o dotaci na omyvatelné kelímky, cena za 1000 kelímků v případě 
dotace činí 18.750,- Kč
l nákup omyvatelných kelímků pro Příkazy a pro Hynkov
l výroční zprávu o hospodaření za rok 2021 Základní školy  
a Mateřské školy Příkazy, p.o. 
l oznámení Základní školy a Mateřské školy Příkazy, p.o.  
o vyhlášení volných dnů na dny 18.11.2022 a 22.12.2022
l smlouvu o poskytnutí daru ve výši 24.000,- Kč. od 
„Pomáháme školám k úspěchu o.p.s.“,  Praha
l žádost Základní školy a Mateřské školy Příkazy, p.o.  
s přijetím účelově určeného daru od Women for Women, o.p.s. 
v rámci projektu obědy pro děti. Jedná se o podporu 1. žáka a to 
v období od 1. 10. 2022 do 30. 06. 2023 . Celkem se jedná o dar 
ve výši 4. 576,- Kč
l žádost TJ Sokol Hynkov z.s. o finanční dar v hodnotě 
10.000,- Kč na činnost spolku
l žádost Jednoty, spotřební družstvo Zábřeh, o poskytnutí 
finančního daru z rozpočtu obce ve výši 12.000 Kč, na podporu 
prodejny potravin na Hynkově

Zprávy ze Zastupitelstva obce

Zastupitelstva obce Příkazy dne 15.9.2022:

l Zastupitelstvo obce Příkazy schválilo  Darovací smlouvu 
mezi  Mgr. Marií Chlopčíkovou, Ph.D., Příkazy a obcí Příkazy, 
kdy Mgr. Marie Chlopčíková, Ph.D. jako dárce daruje stavbu 
„ZTV RD lokalita „U zemědělského družstva“, a to objekt SO 

Zamyšlení nad letošní návštěvou  
v lužickosrbském Zeissigu

 První zářijový víkend zorganizovali místní Sokoli na 
pozvání našich lužickosrbských přátel zájezd do Zeissigu. Mezi 
účastníky bylo jen pár mladých, většina byli lidé důchodového 
věku. V autobuse nás cestovalo jen 28, dvě rodiny jely sólo 
vlastními auty. Odjezd v pátek v 7 hod od Repre, zastávky – 
netradiční v „mekáči“ v Hradci Králové a tradiční obědová 
zastávka v Jičíně. O dobrou náladu v autobuse se snažil Čibr, 
ale bez sestry Heleny to nebylo ono. Holt jsou sehraná dvojka  
a často si říkám, kdyby se bavičstvím živili profesionálně, mohli 
přes popularitu skončit třeba i ve vysoké politice. Během cesty, 
kdo se nebál, mohl ochutnat vzorky slivovic, které účastníci 
zájezdu nabídli. Jejich servírování se ujali Petr Bednář, Jarda 
Hrubý a náš starosta. Cesta až do Bautzenu byla bez problémů, 
ale za Bautzenem bylo několik objížděk, takže jsme přijeli  
s půlhodinovým zpožděním. To už nás naši hostitelé před místní 
školkou netrpělivě čekali. Přivítání bylo jako vždy dojemné. 
Hostitelé jsou jako my převážně v důchodovém věku. Vždyť už 
je to jednačtyřicet let od navázání prvních kontaktů. Z děvčat, 
která nás kdysi vítala, jsou už sympatické babičky, synům 
mých hostitelů nechybí moc do padesátky. Však také jejich 
rodiče oslaví v příštím roce zlatou svatbu. Když jsme tam byli 
před dvaceti pěti lety s Eliškou na stříbrné svatbě, byli ještě 
svobodní kluci. Bylo to krátce po sjednocení, a tak na svatbu 
přijeli příbuzní i z původního západního Německa. Měli si co 
vykládat. Tehdy jsme s Eliškou prošli s jedním strýcem celou 
vesnici. Ukázal nám novou čtvrť rodinných domků, na kterou 
stát přispíval částkou 150 tisíc marek na jeden dům, takže si ho 
mohli dovolit i nezaměstnaní na podpoře. Od té doby se obec 
dál rozšířila. Za bývalým družstevním prasečákem o haciendy 
bohatých, převážně primářů hoyerswerdské nemocnice, na 
opačném konci za silnicí k Bautzenu o novou čtvrť rodinných 
domků, jejichž majitelé na velké haciendy neměli. 
 Oficiální přivítání proběhlo v historickém statku, ve kterém 
za mých dřívějších návštěv bydlel Ungarn (Maďar). Tento 
potomek uherských pastevců (nevím, jak se v Německu ocitl, 
určitě to však nebyl potomek příslušníků Hortyovské armády, ti 
hledali po válce útočiště spíš na Západě), nám vždy předváděl 
práskání dlouhým bičem, který jeho předci používali při pasení 
stád dobytka na rozsáhlých uherských pustách. Když jsem se 
místních ptal, jestli se neodstěhoval, když z jeho krásného statku 
je teď muzeum lužickosrbské kultury, dozvěděl jsem se, že 
statek prodal obci a moderní bydlení si udělal ze stodoly, která 
ke statku patřila. Oficiální přivítání tlumočil Petr Bednář. Naši 
předali hostitelům zelenobílé dresy s iniciálami obou obcí pro 
místní fotbalisty. Těm se však nedaří, sestoupili do nižší třídy. 
Jestli to dávají za vinu jejich českému trenérovi, přímo neřekli. 
Změnilo se také vedení sportovního klubu, které dosavadní 
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freundshaft považuje za soukromou věc pár místních podivínů, 
která zavání steskem po pohodlném životě v bývalé NDR. Je 
to můj názor, se kterým nebudou někteří souhlasit. O to víc 
si vážím obětavosti těch, kteří s námi tuto družbu dál udržují, 
když jim už na tyto akce nikdo nepřispívá. Na dvoře statku jsme 
seděli až do půlnoci. Večeři přichystali formou švédských stolů 
plných všelijakých dobrot, za které by se nemusela stydět ani 
špičková restaurace. K tanci a poslechu nám zahrála a zazpívala 
česká diskjokejka, kterou jsme tu zažili už při poslední návštěvě. 
Hrály se české i německé populární skladby. Nakonec jsem při 
šláftrunku u našich hostitelů meditoval, jak se v lužickosrbském 
regionu srbsky skoro nedomluvím a uváděl případy jižního 
Tyrolska, které bylo po první světové válce přičleněno k Itálii  
a teď se všude mluví italsky. I po tolika letech se tam domluvíte 
německy, protože doma všichni mluví německy. Celou věc 
vysvětlila naše hostitelka Heidi. Řekla, že za tím není válka, ale 
industrializace této původně zemědělské oblasti, kde za prací 
v hnědouhelných dolech a navazujících provozech přišli lidé  
z celé bývalé NDR, kteří původní obyvatelstvo přečíslili. 
Srbština se sice učí na základní škole, ale jen jednu hodinu 
týdně, a to ještě nepovinně. A to k domluvě nestačí.
 V sobotu dopoledne jsme zajeli na prohlídku tří velkých 
jezer, která vznikla po zaplavení bývalých hnědouhelných dolů. 
Jako průvodce byl místními najat sympatický čerstvý důchodce, 
který našim hostitelům tvrdil, že na instruktáž po třech jezerech 
nepotřebuje pro Čechy tlumočníka, protože jeho otec byl 
Čech. Nakonec se zjistilo, že česky umí akorát tak pozdravit. 
Zachránila nás sympatická paní psycholožka, která se tlumočení 
ujala. Kolem jezer, podobně jako u nás na Mostecku vznikají 
rekreační zóny. Vše je v počátcích, a tak stát zde na březích nabízí 
velice levně pozemky. V městečku na břehu jednoho z nich jsme 
v restauraci měli zamluvený oběd. Po návratu do Zeissigu jsme 
celé odpoledne až do pozdní noci strávili na oslavě zahájení 
nového školního roku, který zajišťovali místní hasiči. Zajímavé 
pro mě bylo, že celý program připravily učitelky, které formou 
soutěží, kvízů a hádanek udržely pozornost dětí celé odpoledne. 
S komickou scénkou vystoupil i místní starosta. Každé dítko 
něco vyhrálo, některé i vícekrát. Seděli jsme u stolů, popíjeli 
pivo a ochutnali nabízené cukroví a maso z opékaného prasete. 
Odpoledne pak proběhlo utkání ve stolním fotbale mezi 
místními a našimi. Turnaje se zúčastnilo 8 družstev, z toho 2 
byla z Příkaz. Naši muži celý turnaj vyhráli. K večeru jsme se 
vrátili k hostitelům. Heinz mne provedl po celém hospodářství. 
Ukázal zásoby obilí v sýpce, celou zemědělskou techniku, 
kterou potřebuje k obdělání 14 hektarů. Snížil početní stav 
chovaných zvířat. Místo osmi koní má už jen 4 krásné klisny 
heftlingů, dvě čekají na jaře hříbata. Místo pěti krav má jen dvě 
s půlročními telaty. Prase nemá žádné, nepodařilo se mu sehnat 
selata, protože prasnice už několik let nechová. Početní stavy 
hus, kachen, slepic, králíků a holubů však nesnížil. Stěžoval si, že 
kvůli suchu bude mít špatnou úrodu brambor. Prý budou drobné 
a těžko prodejné. Když jsme skončili s prohlídkou hospodářství 
a převedli koně z výběhů do stáje, vrátili jsme se opět na hřiště 
pod stany, kde už diskžokej pouštěl populární skladby. Popíjeli 
jsme pivo, a protože naši hostitelé jsou abstinenti, zašli jsme 
s Milošem S. na štamprli jakéhosi hnědého sladkého likéru, 
který si místní většinou objednávali. Miloš už trochu povznesen 
vyzval moji partnerku dvakrát k tanci. Nato jsem se i já rozhodl, 
přestože mne pobolívala kyčel, a vyzval k tanci jeho hostitelku 
Bruni a nakonec i naši Heidi. Obě jsou náruživé tanečnice  
z lužickosrbského folklórního souboru, a tak mi daly zabrat. 

Když začali hrát Róse Marie, tančili skoro všichni. Zajímavé: při 
tom skákání jsem žádnou bolest necítil. Že by to mohla být nová 
metoda léčby artrózních kloubů? Při šláftrunku u hostitelů jsme 
probírali rodinné problémy a prohlíželi alba, která jsme přivezli 
jako dárek. Jsou v nich fotografie skoro ze všech setkání i z do- 
by, kdy jsme byli mladí. Na jedné je vyfocena i vyčiněná ovčí 
kůže, kterou jsem od nich kdysi dostal, dodnes na ni lehávám  
v obýváku u televize. Když jsem se Heinze zeptal, proč skončil 
s chovem ovcí, který dříve provozoval, odpověděl, že skončit 
musel, několik mu jich totiž roztrhali vlci. Na louce míval 
zaražené kůly a u nich na dlouhém řetízku uvázané ovečky. 
Každá měla k dispozici vodu a každý večer je přesunoval 
na nevypasené stanoviště. Přel jsem se s ním, že to byli jistě 
toulaví psi, ale on tvrdil, že to mají zdokumentováno z fotopastí. 
Zajímavé. Vlci v blízkosti tak velké aglomerace.
 V neděli ráno jsme po snídani zašli na náves, kde pro nás 
hostitelé připravili zajímavou atrakci. Každý, i místní, obdržel 
plastovou kachničku s číslem. Kachničky se pak pouštěly 
náhonovou strouhou k rybníku. Která doplavala jako první, 
nevím. Ale majitelé těch, jejichž kachničky připluly jako první, 
byli odměněni. Počasí nám přálo, bylo nádherné dopoledne,  
a tak se akce líbila nejen dětem ale i všem ostatním.
 Celé dopoledne vyhrávala dechová hudba a po obědě s vý- 
borným krajovým gulášem jsme zašli na kávu se zákuskem 
do usedlosti, kde jsme v pátek setkání zahájili. Po společném 
foto nastalo loučení. To letošní bylo pro mne obzvlášť dojemné. 
Uvědomil jsem si, že s mnohými se možná vidím naposled, 
že jsem pro ně Standa, ten Tierarzt od Forchů. Byl bych rád, 
kdyby společná setkání pokračovala. Ale zeissigští to budou mít 
bez spolkové podpory složitější. Trochu naděje dává, že se do 
freundschaftu zapojili i starostové obou obcí. No, a já budu mu- 
set příští rok v říjnu zajet do Zeissigu na „goldene 
Hochzeit“(zlatou svatbu) našich Heidi a Heinze, protože jsme už 
byli pozváni. Jestli budu ještě schopen řídit auto a hlavně jestli 
moje téměř dvacet let stará Fábie takou cestu zvládne. Ach jó.
 P.S. Před zájezdem ale i po něm jsem si pouštěl a pouštím 
německou televizi. Je mi z toho smutno, když vidím, že  
v Německu mají poloviční inflaci jak my, že zdražení energií 
jsou jen v desítkách procent, u nás jsou to násobky, a přesto tam 
stát pro lidi dělá daleko víc než ten náš. Ale co jsme si zvolili, 
to máme. 

Váš Standa Kovář

Spolu se sousedy

 z celé obce máme příležitost se náhodně potkat třeba  
v obchodě, na poště, na procházce po dědině a jejím okolí. To je 
vcelku často. Ale je i možnost setkat se cíleně. Letos na podzim 
to bylo 23. a 24. září, kdy několik našich spoluobčanů umožni- 
lo v prostorách obecního úřadu uspořádat výstavku svých 
výpěstků.
 Moc děkuji všem, kteří ochotně přinesli či přivezli ovoce, 
zeleninu, dýně, keramiku a dětem i pracovníkům ZŠ a MŠ 
Příkazy za jejich výtvarná dílka, jimiž jsme mohli ozvláštnit 
příchod k volební místnosti. Poděkování patří i všem členům 
kulturní komise, kteří výstavku zorganizovali a ochotně jí 
návštěvníky po celé dva dny prováděli.

www.prikazy.cz
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Foto k článku na str 9, „Vážení spoluobčané, . . .“

Foto k článku na str 6, „Zamyšlení nad letošní návštěvou  
v lužickosrbském Zeissigu“

Foto k článku na str 7, „Spolu se sousedy“

2x foto k článku „Konec léta v klubu seniorů“

Konec léta v klubu seniorů 

 Prázdniny skončily a nastal čas podzimu. Naší první akcí 
po prázdninové přestávce byl zájezd do Luhačovic a Vizovic. 
Třicet účastníků se 7. září vydalo na tento výlet. Společně  
s průvodkyněmi jsme si prošli lázeňské centrum, ochutnali jsme 
několik léčivých pramenů, včetně známé Vincentky a dozvěděli 
jsme se něco z historie tohoto místa. Po asi hodinové procházce 
jsme využili přízně počasí a každý podle své vůle vychutnával 
v místních restauracích a cukrárnách lázeňskou atmosféru. Po 
poledni jsme přejeli do nedalekých Vizovic. Zde jsme navštívili 
likérku Rudolf Jelínek. Komentovaná exkurze byla zajímavá  
a zakončila ochutnávkou zde vyráběných destilátů. V podnikové 
prodejně jsme mohli i „ulehčit“ svým peněženkám. Všichni 
účastníci byli s touto akcí spokojeni a těší se, co připravíme 
příští rok.
 Pravidelné středeční schůzky jsme zahájili 21. září. Při 
kávě, domácím štrůdlu a trubičce jsme se dohodli, že se na 
podzim budeme scházet jednou za dva týdny. První akcí, která 
se uskutečnila 5. října byla beseda s hasiči. Na přednášku  
a prezentaci přijela paní Klára Beranová ve slavnostní hasičské 
uniformě s označením poručík. Upozornila nás na různá rizika 
při práci s otevřeným ohněm, způsoby, jak se zachovat, kdyby 
opravdu hořelo. Myslím si, že každý z 28 účastníků si z této 
přednášky odnesl několik zajímavých rad a postřehů.
 Zamýšlený podzimní zájezd do Polska byl pro malý zájem 

 Další možnost spolu pobýt byla 14. října. Pro dobrou náladu  
přijeli zahrát výborní muzikanti z Prušánek.
 Byla to Kapela starých časů, která nám předvedla písničky 
nejrůznějších žánrů. Každý si mohl vybrat.
 K tomu dovezli k ochutnání i vynikající víno. K zakousnutí 
připravili občerstvení členové kulturní komise. Přijeli i hosté ze 
Střeně, kteří rádi tančí; mohli jsme tedy sledovat jejich taneční 
kreace či si rovněž zatančit. Měli jsme možnost si popovídat  
i zazpívat.

 Škoda, že pohodu v našem krásném velkém sále nepřišlo 
prožít více sousedů.

 MBM

www.prikazy.cz
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Vážení spoluobčané!

 Opět po roce Vám píši o sokolnickém setkání, které se  
u nás v Příkazích každý rok uskuteční pod záštitou myslivecké- 
ho spolku. Pořádající sokolnické středisko Olomouc je u nás  
v letošním roce již po čtyřiačtyřicáté pod dlouholetým vede- 
ním předsedy sokolníka a myslivce Vladimíra Hanáka.
 Než se zmíním o vlastním průběhu sokolnického setkání, 
chci Vám napsat pár slov o sokolnictví jako takovém. Sokolnic- 
tví vzniklo kdysi dávno jako způsob lovu z důvodu obživy. 
Později ve středověku se sokolnictví stává spíše prestižní 
záležitostí feudálních vrstev, kdy běžní lidé měli přístup k so- 
kolnictví velmi omezen. Dnes je situace jiná, můžeme říci, že 
sokolnictví má jiný význam. V chovu, výcviku dravců a lovu 
s nimi se jedná o udržení tisíce let přetrvávajícího kulturního 
dědictví. Sokolníci a sokolnice jsou součástí života dravců  
a stávají se denním partnerem. Toto pouto je pevné, trvalé a není 
dopřáno nikomu jinému. Dalším velmi významným využitím 
sokolnictví je zabezpečení letecké dopravy - jako ochrany 
letišť před hejny ptáků např. holubů, havranů, racků aj. Chrání 
se svými dravci bezpečnost pasažérů a posádek dopravních  
i vojenských letadel.  
 Za účelem uchování tradic sokolnictví v naší zemi, jeho 
dalšího rozvoje, ochrany chovu a výcviku loveckých dravců  
i lovu s nimi byl v roce 1967 v Opočně pod Orlickými horami 
založen Klub sokolníků, sdružující aktivní sokolníky Čech, 
Moravy, Slezska a patří k největším na světě. Má více než 
470 členů. Je součástí Českomoravské myslivecké jednoty  
a základní organizační složkou klubu jsou sokolnická střediska. 
V současné době má klub sokolníků 20 středisek a jedním z nich 
je i zmíněné středisko v Olomouci.
 Zpět k onomu setkání sokolníků v naší obci. Každoroční 
termín návštěvy sokolníků je vždy stanoven na první víkend  
v měsíci říjnu; tak tomu bylo i v letošním roce. V pátek je vždy 
příjezd sokolníků a jejich hostů, proběhne ubytování, následné 
přivítání a posezení s myslivci v místní restauraci Záložna. 
Ráno v 9 hodin za zvuku trubačů na lesnice je před restaurací 
slavnostní nástup, kde jsou přítomní seznámeni s programem, 
ale i sobotním lovem. Dále vedoucí honu účastníky rozdělil do 
tří skupin. Následoval odjezd do předem dohodnutých honiteb  
v Tršicích, Střelicích a Křelově. 
 Po celodenním loveckém dni měl proběhnout slavnostní 

odvolán. Besedovalo se i o účasti klubu seniorů na předvánočních 
trzích v Příkazích i o možnosti uspořádání plesu v příštím roce. 
Definitivní rozhodnutí o těchto dvou akcích probereme na první 
listopadové schůzce. Jednu příjemnou zprávu však již mohu 
oznámit. Tradiční seniorský silvestr bude ve čtvrtek 29. prosince 
opět na malém sále hotelu Záložna a hudebník Jožka Čechák se 
už těší na naše společenské odpoledne. Věřím, že se tak, jako  
v předešlých letech, přijdete pobavit a odreagovat.

Ještě se chci zmínit o jednom úspěchu naší členky. 
 Obec Skrbeň pořádala počátkem října soutěž o nejlepší 
bábovku. Z velkého množství upečených bábovek vyhodnotila 
porota pod vedením vítězky letošní televizní soutěže „Peče celá 
země“ paní Martiny Kynstlerové z Přerova jako druhou nejlepší 
bábovku, kterou upekla Zdena Zbořilová. Zdeno, musím ti 
gratulovat za všechny seniory a snad budu moci někdy i ochutnat.

Jaromír Tomanec

výřad k uctění ulovené zvěře, kterému vždy přihlíží spousta  
z vás a doprovod sokolníků (korony). Bohužel nám vůbec 
nepřálo počasí a začalo silně pršet a tím bylo organizátory 
rozhodnuto o zrušení slavnostního výřadu. Následovala večeře 
a přátelské posezení v místní restauraci Záložna. 
 V neděli ráno je kolem desáté hodiny vždy nástup na 
poslední dopolední lov, jako vždy u nás a v nákelské honitbě 
za dálnicí směrem k Senici. Zde jste se mohli podívat, jak 
takový lov vypadá. Za přítomnosti zástupců mysliveckých 
spolků Příkazy a Náklo bylo po ulovení předem dohodnutého  
počtu zvěře lov zastaven a při výřadu došlo na poděkování 
pana Hanáka nejen našemu mysliveckému spolku, ale i všem 
zástupcům v jednotlivých honitbách za umožnění výcviku 
dravců. Po obědě ještě našemu hospodáři panu Lakomému 
kladl na srdce, aby rovněž poděkoval zástupcům z řad obce  
a pracovníkům restaurace. Hospodář Ivo Lakomý při rozlouče- 
ní všem přítomným popřál do zbytku lovecké sezóny hodně 
trpělivosti, krásných zážitků s jejich kamarády dravci. Také 
popřál všem pevného zdraví a za rok opět u nás na viděnou. 
 Mě nezbývá než provolat právě skončenému čtyřicátému 
čtvrtému sokolnickému setkání v Příkazích „Myslivosti  
a sokolnictví zdar“.

Klimeš Václav, fin. hospodář MS

PLÁN AKCÍ NA
LISTOPAD A PROSINEC 2022

LISTOPAD 
11. 11. (pá) Dýňobraní  + lampionový průvod
25. 11. (pá) Rozsvícení vánočního stromu na Hynkově
26. 11. (so) Předvánoční Příkazy + rozsvícení vánočního 
   stromu + Hanácké Vánoce ve skanzenu

PROSINEC 
 3. 12. (so) Volejbal – Mikulášský turnaj - Sokol Příkazy
   Mikulášská nadílka na Hynkově
17. 12. (so) Adventní koncert v kapli sv. Cyrila a Metoděje 
26. 12. (po) Štěpánský turnaj - Sokol Příkazy
29. 12. (čt) Silvestr Senior klubu Příkazy     

Máte-li vánoční ozdoby, které byste chtěli ukázat návštěvníkům 
vánoční akce a zapůjčit pro výstavu, můžete je přinést do 24. 11. 
2022 na obecní úřad, nebo se domluvit s členy kulturní komise.
Změna v plánu akcí vyhrazena a bude oznámena.

Poděkování

 Touto cestou bychom chtěli poděkovat obyvatelům Příkaz, 
kteří se připojili ke sbírce na SCHODIŠTNÍ SEDAČKU pro 
naši dceru Sárinku. Poděkování patří naší rodině, kamarádům, 
spolužákům a známým i všem dárcům, o kterých víme i těm 
anonymním.
 Protože vás tentokrát bylo opravdu hodně rozhodli jsme se 
neděkovat jmenovitě, abychom na někoho nezapomněli. Každý 
přispěl podle svých možností a my jsme byli za jakoukoliv 
pomoc vděční a moc si jí vážíme. Díky každému z vás se 
podařilo tuto sbírku dotáhnout do zdárného konce a sedačka od 
firmy Vecom je nainstalovaná u nás doma a je v plném provozu. 

www.prikazy.cz
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Uzávěrka příštího čísla: 12.12.2022

 
Obec Příkazy Vás zve na 

 

PŘEDVÁNOČNÍ 
PŘÍKAZY 

 
 

v sobotu 26. 11. 2022  
  na návsi, v Záloženském domě   
           a Hanáckém muzeu   

 
 

                                             Program 
                                           10:00 -  začátek vánočního jarmarku a výstavy na Záložně 
                                                    -  Hanácké Vánoce v Hanáckém muzeu 
                                          12:00 -  otevření stánků s občerstvením na návsi 
                                          13:00 -  zahraje kapela W

AGON                                                                                                                                                                         
                                          14:30 -  vystoupení  DĚTÍ  ze základní a mateřské školy 
                                          15:00 -  zahraje kapela W

AGON 
AGON                                                                                                                                                                                                   

                                       17:00 -  rozsvícení vánočního stromu                                           
                                           

Vánoční jarmark po celou dobu trvání akce
 

                                    Bohaté občerstvení připraví místní spolky 
 

Zabíjačkové speciality, zvěřinový guláš, bramboráky, langoše, vánoční 
cukroví, několik druhů vánočního punče a jiné nápoje. 

                   M
ožnost svezení v karetě či bryčce tažené koňským povozem. 

Foto k článku na str. 9, „PODĚKOVÁNÍ“

 Tato pomůcka nám nesmírně ulehčila péči  
o dceru po operaci a využijeme ji bohatě i při 
následných intenzivních rehabilitacích a kontrolách 
ve FN Olomouc.
 Ještě jednou moc děkujeme a jsme rádi, že jste 
nám v této nelehké situaci podali pomocnou ruku.

Radek a Petra Dostoupilovi

PŘEDVÁNOČNÍ  PŘÍKAZYPŘEDVÁNOČNÍ  PŘÍKAZY
v sobotu 26.11.2022

na návsi, v Záloženském domě a Hanáckém muzeu

Vánoční jarmark po celou dobu trvání akce
Bohaté občerstvení připraví místní spolky

Zabíjačkové speciality, zvěřinový guláš, bramboráky, langoše, vánoční cukroví, několik druhů vánočního 
punče a jiné nápoje. Možnost svezení v karetě či bryčce tažené koňským povozem.

Program:
10:00 - začátek vánočního jarmarku a výstavy na Záložně
 - Hanácké Vánoce v Hanáckém muzeu
12:00 - otevření stánků s občerstvením na návsi
13:00 - zahraje kapela WAGON
14:30 - vystoupení DĚTÍ ze základní a mateřské školy
15:00 - zahraje kapela WAGON
17:00 - rozsvícení vánočního stromu
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                                    Bohaté občerstvení připraví místní spolky 
 

Zabíjačkové speciality, zvěřinový guláš, bramboráky, langoše, vánoční 
cukroví, několik druhů vánočního punče a jiné nápoje. 

                   Možnost svezení v karetě či bryčce tažené koňským povozem. 
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